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Aika 25.01.2024, klo 16:30 - 19:10

Paikka Satasairaala, auditorio ja Teams

Käsitellyt asiat

§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

§ 2 Kokouksen pöytäkirjantarkastajat

§ 3 Esteettömyyskartoitus Satasairaalassa

§ 4 Vammaispalveluiden ajankohtaiset asiat

§ 5 Tiedoksi merkittävät asiat

§ 6 Muut asiat
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Saapuvilla olleet jäsenet
Soile Ojala-Seppä, puheenjohtaja
Jaakko Aromaa, Teams, 1. varapuheenjohtaja
Johanna Anttila, Teams
Seppo Peltola, 2. varapuheenjohtaja
Katri Asikainen, Teams
Jari Laiho
Seija Lehti. Teams
Markus Mäkinen, Teams
Arja Parmonen, Teams
Satu Seppä, Teams
Erja Simonen
Sari Starck, Teams
Maritta Tuominen
Nina Uusitalo
Tero Viilto, Teams
Nina Välimäki, Teams
Helvi Walli, Teams, saapui 16:35
Virpi Äijö

Muut saapuvilla olleet
Eliisa Saarinen, sihteeri
Anna Alarautalahti-Heurlin, saapui 17:01
Anna Jaatinen, Teams
Sari-Helena Landvik, Teams
Vesa Kiiski, Teams, saapui 17:00

Poissa
Satu Grönholm

Allekirjoitukset

Soile Ojala-Seppä
Puheenjohtaja

Eliisa Saarinen
Sihteeri
 

Asiakirja on sähköisesti allekirjoitettu asianhallintajärjestelmässä. Satakunnan hyvinvointialue 09.02.2024 klo 
20:00. Allekirjoituksen oikeellisuuden voi todentaa kirjaamosta.

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Yleisesti nähtävillä www.sata.fi 15.2.2024
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§ 1
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Ehdotus

Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Käsittelyjärjestykseksi hyväksytään esityslista.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Käsittelyjärjestykseksi hyväksyttiin esityslista.



 Satakunnan hyvinvointialue Pöytäkirja 1/2024 4 ( )11
Vammaisneuvosto 25.01.2024

 

§ 2
Kokouksen pöytäkirjantarkastajat

Hallintosäännön 153 §:n mukaan pöytäkirja tarkastetaan toimielimen päättämällä 
tavalla.

Ehdotus

Pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Uusitalo Nina ja Tuominen Maritta.

Päätös
Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin Uusitalo Nina ja Tuominen Maritta.
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§ 3
Esteettömyyskartoitus Satasairaalassa

SATAHADno-2024-305

Oheismateriaali
1 Satasairaalan esteettömyyskartoitus 25.1.2024.

Esteettömyysasiantuntija, Invalidiliiton kokemustoimija Niina Kiintonen kertoo 
aiheesta Esteettömyyskartoitus Satasairaalassa- eri rakennusvuosien näkyminen ja 
kehittämisehdotukset.

 

Kuultiin esteettömyysasiantuntija, Invalidiliiton kokemustoimija Niina Kiintosen esitys 
aiheesta Esteettömyyskartoitus Satasairaalassa -eri rakennusvuosien näkyminen ja 
kehittämisehdotukset. 

Aiheesta keskusteltiin ja esteettömyyskartoitus todettiin tarpeelliseksi.

Erilaisia huomioita esimerkiksi hajusteyliherkkyys, inva-parkkipaikat, pääoven 
esteettömyys, käytävät ovat pitkät ja olisi hyvä saada penkkejä, joissa voisi levätä 
hetken.

Keskusteltiin missä aikataulussa edellä mainitut epäkohdat olisi korjattavissa ja 
toteutettavissa? Onko sovittu asialle jatkokartoitusta? Todettiin, että 
vammaisneuvoston jäsenet ehdottavat Riikka Törnroosille, että asiaa vietäisiin 
eteenpäin. Soile Ojala-Seppä lupasi olla Riikkaan yhteydessä.

Ehdotus

Merkitään tietoon saatetuksi.

Päätös
Merkittiin asia tietoon saatetuksi.

Tiedoksi
Selkokielikoordinaattori Riikka Törnroos
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§ 4
Vammaispalveluiden ajankohtaiset asiat

SATAHADno-2024-305

Käydään läpi ajankohtaisia asioita.

 

Vastuualuejohtaja Anssi Luoma:

Kuuma sairaalalla tarkoitetaan niitä toimintoja, jotka sairaalassa on toiminnassa 24/7
/365 eli jokaisena hetkenä ja niihin läheisesti liittyvinä tukitoimintoja. 

Rakentamisen syyt ovat sekä toiminnalliset että tekniset. Nykyiset ns. kuuman 
sairaalan tilat eivät vastaa optimaalisesti nykyajan sairaanhoidon vaatimuksiin monilta 
osin. Esimerkiksi potilaiden yksityisyyden suojasta ei pystytä nykyisessä 
infrastruktuurissa huolehtimaan riittävällä tasolla. 
Teknisesti osa tiloista on tulossa käyttöikänsä päähän ja tarvitsevat joka tapauksessa 
erittäin mittavia saneerauksia. Tästä yhtenä esimerkkinä mainittakoon leikkaussalit. 

Kuuma sairaalan toiminnat ovat sen laatuisia, että ne tulee kaikilta osin olla keskitetty 
yhteen paikkaan, tässä tapauksessa Satasairaalan kampukselle.

Vastuualuejohtaja Anna Jaatinen:

Harjavalta, Kokemäki ja Nakkila ovat aikuisten toimialueen terveyspalveluissa yksi 
toimipaikka, jossa on yhteensä 12 lääkärin vakanssia. Normaalissakin tilanteessa ja jo 
ennen hyvinvointialueen alkua kiireellisten asioiden hoito sekä osa erityispalveluista 
on ollut keskitetty Harjavaltaan. Tammikuussa ja helmikuussa resurssitilanne on 
muuttunut vaikeaksi, vaikka kaikki mahdollinen sekä rekrytoinnin että ostopalveluiden 
suhteen on tehty. Tammikuussa 12 vakanssista saadaan täytettyä yhteensä 2,8 ja 
tästä osa on etälääkärin resurssia. Jotta välttämättömät palvelut saadaan turvattua on 
päädytty siihen, että Kokemäen toiminta on jo tammikuussa suljettu ja helmikuusta 
siirrytään tilapäiseen malliin, jossa pyritään tuottamaan lähipalveluja Kokemäellä ja 
Nakkilassa tarpeen mukaan ajanvarauksella. Tämä toiminnan muutos ei liity 
palveluverkkoselvitykseen, vaan liittyy puhtaasti vaikeaan lääkäritilanteeseen. 
Kokemäen ja Nakkilan toimintaa lisätään heti kun resurssitilanne sen sallii.

Hallintojohtaja Anna Alarautalahti-Heurlin:

Aluehallituksen ja aluevaltuuston päätökset on nähtävillä hyvinvointialueen 
nettisivuilla.

Kuumasairaalasta vapautuviin tiloihin suunnitellaan eri toimintoja ja nämä 
suunnitelmat on vielä kesken. Kuumasairaalan nimestä keskusteltiin ja nimeksi 
ehdotettiin mm. Akuuttitoiminnan sairaala. Termistöä tarkennetaan ja se on 
suunnittelun alla.

Vammaisneuvoston toiveena olisi saada hyvinvointialueen nettisivuille kartta 
Satasairaalan inva-pysäköintipaikoista. Kartat laaditaan myös Maantiekadun 
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ja  Steniuksenkadun komplekseista. Satasairaalan pääoven edessä olevat 
invapysäköintipaikat palautetaan ja rakennusten A ja B nurkkaukseen lisätään 
invapysäköintipaikkoja.

Satakunnan hyvinvointialueen nettisivut on laadittu viestinnältään suomenkieliseksi. 
Panostetaan selkokieleen ja lakisääteisiin tulkkipalveluihin.

Sote-maksuista on linjattu, että tasasuuruisiin maksuihin ei huojennuksia myönnetä. 
Aiheesta on tehty aloite aluevaltuuston kokouksessa 27.3.2023/ 38 § ja se käsitellään 
aluehallituksessa 30.1.2024 ja aluevaltuustossa 5.2.2024.  

Talousarviossa hyväksyttiin vammaisneuvoston kaksi lisäkokousta. Palkkiosääntö ja 
hallintosääntö tulee aluehallitukselle käsiteltäväksi kevään 2024 aikana. Säännöt 
päivitetään seuraavalle valtuustokaudelle. 

---- 

Vammaispalveluiden asumisen ja päiväaikaisen toiminnan palveluista Sari Landvik ja 
vammaispalveluiden sosiaalityön ja vaativan tuen palveluista Vesa Kiiski kertovat 
ajankohtaisista asioista.

Vastuualuejohtaja Sari Landvik:

Ajankohtaista: Asumisen monimuotoistaminen, jotta asiakkaille mahdollistetaan 
eritasoista asumista mm. tukiasuminen ja itsenäisen tuen asuminen.

Asumisen suunnittelija aloittanut vuoden alusta. Suunnittelija tekee asiakkaille 
arviointimittarilla asumisen arvioita. Ympärivuorokautista asumista tarvitsevat saavat 
edelleen ympärivuorotkautista asumista.

Jalkautuva päivätoiminta on käynnistynyt. Tällä turvataan päiväaikainen toiminta 
asiakkailla, jotka eivät esim. haastavan käyttäytymisen tai muun erityisen painavan 
syyn vuoksi pysty siirtymään päivätoimintakeskukseen.

Nettisivuilla olevista asumisyksiköiden nimistä on tullut palautetta ja toivetta, että 
nimiä muutetaan. Näitä tullaan tarkastamaan mutta eivät ole prioriteettilistalla nyt 
tärkeimpiä tehtäviä.

Vesa Kiiski ehdotti, että kutsutaan Satakunnan Yrittäjien puheenjohtaja 
vammaisneuvoston kokoukseen keskustelemaan aiheesta. Kannatettiin.

Vastuualuejohtaja Vesa Kiiski:

Uusi vammaispalvelulaki tulee voimaan 1.1.2025 ja sen tiimoilta työskennellään: 
selvitetään lisähenkilöstön tarvetta, suunnitellaan henkilöstön koulutusta ja seurataan 
tarkkana, miten lain valmistelu etenee. Kuljetuspalvelussa entisen Posan alueen sekä 
Rauman kilpailutukset saatu päätökseen ja uudet sopimusyrittäjät aloittaneet.  Lisäksi 
liikennesuunnittelija Tuula Laiho aloitti lokakuun lopussa. Hyvinvointialueelle tulee 
uusi, yhteinen asiakastietojärjestelmä; mukana on myös vammaispalvelun 
sosiaalityöntekijä. Lisäksi vammaispalveluihin tulossa RAI-arviointijärjestelmä. 
Kiinteistöissä tapahtuu paljon Kankaanpään toimistoa lukuun ottamatta: Porissa ja 
Ulvilassa pitää siirtyä toisiin tiloihin sisäilmaongelmien takia, Raumalla tiivistetään, 
jotta muilta toimialueilta tulevat saavat tilaa ja Harjavallassa suunnitellaan entiseen 
sairaalaan siirtoa. Lisäksi suunniteltu Antinkartanon toiminnan kehittämistä varhaisen 
vaiheen tuen ja arvioinnin lähtökohdista arviointitoiminnan lisäämisenä. 
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Henkilökohtaisessa avussa on aloittanut kaksi projektisuunnittelijaa, joiden tehtävänä 
on olla päätöksen tekijöiden tukena palvelutarpeen arvioinnissa. Palvelu tulee 
läpinäkyvämmäksi, kun suunnittelijoilla on aikaa perehtyä asiakkaan tilanteeseen 
paremmin ja pidempään. Tilinpäätöstietoja vuodelta 2023 odotetaan kovasti. 
Henkilöstö toimii kovassa paineessa, hakemuksia tulee paljon, uusia työntekijöitä 
perehdytetään ja muuttoja tulossa.  

 

Tiedusteltiin, saataisiinko hyvinvointialueen nettisivuille sisäilmatyöryhmän 
yhteystiedot, joille voisi ilmoittaa ongelmista? Sari Landvik vie tietoa Riikka 
Törnroosille. 

 

 

Ehdotus

Merkitään tietoon saatetuksi.

Päätös
Merkittiin edellä olevat asiat tietoon saatetuiksi.

Tiedoksi
Selkokielikoordinaattori Riikka Törnroos
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§ 5
Tiedoksi merkittävät asiat

Käsitellään tiedoksi merkittävät asiat.

Vammaisneuvoston seuraava kokous on 13.3.2024 klo 16.30 Satasairaalan 
auditoriossa.

Ehdotus

Merkitään tietoon saatetuksi

Päätös
Merkittiin tietoon saatetuksi.
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§ 6
Muut asiat

Käsitellään muut asiat.

Kutsutaan

asiantuntija kertomaan kotiin toimitettavista ruokapalveluiden 
kylmäkuljetuksista,
asiantuntija kertomaan Harjavallan sairaalassa annettavasta kuntoutuksesta, 
mitä siihen sisältyy, samoin esteettömyyden osalta
Satakunnan Yrittäjät ry:stä esim. toimitusjohtaja kertomaan syrjäytymisvaarassa 
olevien nuorten vammaisten palkkaamisesta.

 

Keskusteltiin Satakunnan Kansan 12.1.2024 kirjoituksesta koskien vammaisneuvoston 
alatyöryhmien palkkioita. Soile Ojala-Seppä kertoi, että hän valmistelee edellä 
mainittuun kirjoitukseen vastineen ja kertoo siinä vammaisneuvoston toiminnasta 
laajemmin. Hyväksyttiin yksimielisesti.  

Kokous päätettiin klo 19.10

Ehdotus

Merkitään tietoon saatetuksi.

Päätös
Merkittiin tietoon saatetuksi.
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Muutoksenhakukielto
§1, §2, §3, §4, §5, §6

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei saa tehdä lain hyvinvointialueesta 141 §:n nojalla oikaisuvaatimusta 
eikä aluevalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.
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